
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Kære medlemmer i Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Jeg har med stor interesse fulgt med i Regeringens planer for udflytning af statslige uddan-
nelsesinstitutioner og - desværre - indtil nu forgæves ventet på meddelelsen om, at en stats-
lig institution var på vej til Brønderslev. En ellers oplagt mulighed for en central placering 
midt i det dejlige Vendsyssel.  

Brønderslev Kommune er med sin centrale beliggenhed med god infrastruktur det oplagte 
sted for placering af uddannelsesinstitutioner til f.eks. ergo- eller fysioterapeut eller uddan-
nelse inden for arkitekt/design.  

Vi vil gerne fastholde den gode udvikling i vores kommune og ser det som en styrkelse af 
Brønderslev Kommune og oplandet, såfremt der kommer uddannelsesinstitutioner til kom-
munen og dermed yderligere mulighed for at fastholde unge mennesker i vores kommune. 
Og det er vigtigt også i denne debat at huske de kommuner, der ligger midt imellem de større 
kommuner 

Brønderslev Kommune har i dag ikke uddannelsesinstitutioner udover gymnasier, da den 
almindelige holdning er, at ’vi kan tage til Aalborg eller Hjørring’. Det er forkert tænkning, når 
vi taler om udvikling af et lokalområde, da det ikke giver udvikling, at vores unge tager til 
Hjørring eller Aalborg. 

Jeg håber, I vil se velvilligt på min henvendelse og tage mine synspunktet med i de videre 
drøftelser om udflytninger. 

Dette brev er også sendt til Uddannelses- og Forskningsminister Ane Halsboe-Jørgensen. 

Bedste hilsner fra det nordjyske med ønsket om en god sommer  

Med venlig hilsen 

 

Mikael Klitgaard 
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Mikael.Klitgaard@99454545.dk  
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